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Geachte heer, mevrouw, 

Met de voorliggende brief ontvangt u een overzicht van de niet-beantwoorde 
vragen en gedane toezeggingen door de portefeuillehouders tijdens de 
behandeling van de jaarrekening voor de jaarschijf 2014 in de vijf 
raadscommissies. De nog openstaande vragen hebben we van antwoord 
voorzien. Rond de toezeggingen hebben we ons beperkt tot nieuwe zaken. 
Aankondigingen van activiteiten, verkenningen, visies, uitvoerings-
programma's en projecten, die al in de pijplijn zitten, zult u terugvinden in de 
diverse lange termijn agenda's (LTA's) van de betreffende raadscommissies. 

In onderstaande beantwoording van de openstaande vragen en benoeming van 
de toezeggingen volgen we de volgorde van de programma's, zoals 
opgenomen in de jaarrekening 2014. 

Programma 1. Werk en inkomen 
Vraag mw. van Gijlswijk (SP): Waar in de rekening (of elders?) kun je zien 
dat het miljoen euro overschot op de bijzondere bij stand is afgeroomd? 
Antwoord: Het overschot op de Bijzonder Bijstand valt vrij binnen het 
resultaat van de gemeente Groningen. Als we er lets mee willen doen, dan zal 
dit moeten via een voorstel tot resultaatbestemming. In het resultaat van 
€ 1.000.000,-- zit ook € 200.000,-- van de Stadjerspas. Hiervoor hebben wij 
wel een voorstel ingediend van € 70.000,--. Deze staat ook vermeld in het 
raadsvoorstel dat volgende week wordt besproken. Op pagina 18 en 19 van 
het betreffende voorstel wordt nog ingegaan op het resultaat van 
€ 1.000.000,-- en de besteedbaarheid daarvan. 

Vraag mw. van Giilswijk (SP): Hoe groot is het aantal toekenningen 
bijzondere bijstand als percentage van het totale aantal aanvragen? 
Antwoord: Het aantal toekenningen bijzondere bijstand als % van het totaal 
aantal aanvragen bijzondere bijstand bedraagt 78%. 



Vraag mw. Bloemhoff (PvdA): Is er nu (lees: inmiddels) wel voldoende 
capaciteit binnen het werkgeversteam voor het halen van het beoogde aantal 
bedrijfsbezoeken en gaan we de beoogde aantallen voor dit jaar wel halen? 
Antwoord: Het achterblijvend aantal bedrijfsbezoeken had vooral te maken 
met ziekte. Omdat we niet achterbleven in de realisatie van het aantal 
vacatures/plaatsingen vond het college het destijds niet noodzakelijk om extra 
capaciteit in te zetten. We werken op dit moment aan het op orde brengen van 
onze bezetting. 

Tot September 2014 was de inzet op Beroepsbegeleidende Leerweg (kortweg 
BBL) geintegreerd in het dienstenpakket van de accountmanagers Werk. 
Vanaf medio augustus is een specifieke jobhunter BBL gestart, gefinancierd 
vanuit het programma Werk in Zicht (BBL-offensief). Deze inzet op BBL 
wordt in 2015 gecontinueerd binnen het Accountteam Werk. 
Dit betekent dat we in de formatie een accountmanager op hebben genomen 
die als specifiek aandachtgebied jongeren heeft en zich naast BBL ook op 
bijv. op de Beroepsopleidende Leerweg (BOL) en reguliere banen richt, al 
dan niet voorafgegaan door een opleidingstraject. 
Onze jaardoelstelling BBL is 50 plaatsingen. Tot medio mei staat de score op 
21 plaatsingen. Voor de jeugd vanuit het BBL Offensief geldt bovendien dat 
tot dusver acht kandidaten naar een BOL opleiding zijn uitgestroomd en acht 
kandidaten direct naar werk. Dit betekent dat we voor de Kritische Prestatie 
Indicator (KPI) "Plaatsingen BBL" goed op koers liggen om het beoogde 
aantal plaatsingen voor 2015 te realiseren (en een ambitie hebben om deze te 
overtreffen). 

Programma 4. Welzijn, gezondheid en zorg 
Vraag mw. Enting (PvdA): Vraagt zich af hoe het zit met de extra pre-
conceptiespreekuren die ingesteld zijn vanuit het programma Healthy 
Pregnancy for All. Of is dit programma ook beeindigd? 
Antwoord: Het pre-conceptiespreekuur zit in het reguliere aanbod van de 
verloskundigen. Hier wordt niet veel gebruik van gemaakt. We gaan dit jaar 
experimenteren met interconceptionele spreekuren vanuit Healthy Pregnancy 
for All. Dit zijn spreekuren tussen de zwangerschappen in. 

Bij Healthy Pregnancy, 1̂  periode (HPl) heeft men geprobeerd om het 
kinderwensspreekuur van verloskundigen in de 'etalage te zetten'. Gedurende 
HPl kregen de verloskundigen ook een vergoeding voor ieder consult. 
Gehoopt werd op een dusdanige toeloop dat de verzekeraars een tarief voor 
dit spreekuur wilden gaan vergoeden. De ervaring in het noorden, en dus ook 
in de stad was, dat er weinig gebruik wordt gemaakt van het kinderwens
spreekuur en dat de vrouwen die een afspraak maken, juist niet de vrouwen 
uit de doelgroep zijn. 
HPl is inmiddels afgerond en doorgegaan in Healthy Pregnancy, 2̂  periode 
(HP2) op basis van een nieuwe subsidie van VWS. Interconceptiezorg is in 
HP2 een van de deelprojecten. Het idee is om vrouwen ongeveer 1 jaar na de 
geboorte van hun laatste kindje de vraag te stellen of zij over een volgende 
zwangerschap nadenken. Zo ja, dan worden zij naar het interconceptie-
spreekuur toe geleid. De idee is om dit door de JGZ te laten houden, omdat zij 
in principe alle kinderen en ouder(s) zien. 



Programma 5. Sport en bewegen 
Vraag mw. Enting (PvdAI: Vraagt of de overschrijding van de 
personeelskosten bij de WSR ook structured is. 
Antwoord: De overschrijding van het budget in 2014 is niet structured. De 
WSR stuurt in 2015 extra op de beheersing van de personeelskosten. We 
hebben daartoe een taskforce gevormd die analyses doet naar de 
overschrijding van het personeelsbudget in 2014. Tegelijkertijd wordt er 
gestuurd op activiteiten met name in de zwembaden om de uitgaven in de grip 
te houden, met behoud van dienstverlening aan de burger. 

Programma 7. Verkeer 
Naar aanleiding van vragen van dhr. Ruddijs (PvdA), dhr. Koks (SP) en 
mw. Jongman (CU) over de buslijnen die nu al niet meer over Grote Markt 
gaan (lijn 6 en 8) en de afname van reizigers, al dan niet hierdoor 
veroorzaakt. 
Toezegging: Rond de binnenstadsvisie komen we terug op de discussie tussen 
de busroutes door/langs de binnenstad en reizigerspotentied/reizigersomvang. 

Naar aanleiding van vragen omtrent verkeersveiligheid (onveiligheidscijfers, 
categorisering, 30 km-gebieden) van dhr. Ruddijs (PvdA), mw. Jongman 
(CU), dhr. Castdein (D'66) is nadere informatie omtrent de wijze van 
registratie van verkeersslachtoffers toegezegd. 
Antwoord: Wij maken als stad voor de aantallen verkeersongevallen gebruik 
van de gegevens van het bedrijf VIA. Het bedrijf werkt samen met de politic 
en het verbond van verzekeraars. Via schademeldingen is er een betere 
registratie mogelijk van ongevallen. In 2014 is er naast de gegevens die de 
politic aanleverde dus ook inzicht in de gegevens van de verzekeraars. 
Deze gegevens vormen input voor de uitwerking van een 
wegencategoriseringsplan (najaar 2015), met aandacht voor 30km-gebieden. 

Vraag dhr. Maat (Stadspartii). Wat kosten (dubbelzijdige) Dris-panelen op het 
Hoofdstation? 
Antwoord: De huidige aannemer die de huidige panelen plaatst en beheert 
heeft overigens geen dubbelzijdige overzichtspanelen. Dubbelzijdige 
overzichtspanelen staan op dit moment o.a. in Haarlem. Deze heeft 16 regels 
(nu hebben we er op het hoofdstation 24) en het lettertype is kleiner dan van 
de huidige displays op het Hoofdstation. Op basis van de informatie die wij 
hebben, betreft het eenmalige projectkosten van € 10.000-15.000,- en 
vervolgens per 16 regelig dubbelzijdig DRIS-paned (met vitrinekast) tussen 
€ 20.000,-- en € 25.000,— aan variabele kosten. 

Willen we gaan voor 24 regels (16 lijkt te weinig op Hoofdstation 
Groningen), dan moeten deze nog ontworpen worden (want ze bestaan nog 
niet). Schatting van de kosten is dan eenmalig tussen de € 20.000,-- en 
€ 25.000,-- en per dubbelzijdig overzichtspaneel ongeveer € 40.000,--. Omdat 
deze displays niet in het assortiment van de huidige leverancier zitten, zullen 
deze displays door een andere DRIS-server moeten aangestuurd. Hiervoor zal 
een afzonderlijk contract moeten worden gesloten, vergelijkbaar met de 
situatie zoals voor de huidige schermen bij P+R-Hoogkerk. 



Er dient dan ook rekening te worden gehouden met extra project- en 
beheerkosten. Geschatte extra kosten zijn jaarlijks € 5.000,-- voor een 
overzichtspaneel. Overigens is het de vraag wat we doen met de huidige 
overzichtspanelen bij aanschaf van nieuwe dubbelzijdige DRIS-
overzichtspanelen. We hebben er daar nu vier van (waarbij we ze gekoppeld 
hebben en in praktijk twee setjes hebben). Deze kosten bedragen € 22.500,--. 

Programma 8. Wonen 
Naar aanleiding van vragen omtrent de doelgroep ouderen en doelbereik 
m.b.t. ouderenhuisvesting van mw. Kuik (CDA) en mw. Woldhuis 
(Stadspartij) in rdatie tot de doorstroming en de mogelijkheden binnen de 
bestaande woningvoorraad om ouderen langer thuis te laten wonen. 
Antwoord: Uit de Analyse wonen en zorg is gebleken dat we voldoende 
geschikte woningen hebben voor ouderen. Slechts in sommige wijken -
vooral de nieuwbouwwijken De Held, Gravenburg en Reitdiep - zijn er 
tekorten en verder speelt de kwaliteitsvraag bij ouderen. Verder zijn er 
tekorten in de segmenten middddure huur en ouderen die net te veel 
verdienen voor een sociale huurwoning. Omdat we geen of weinig tekorten 
kennen, is het niet automatisch zo dat de gewenste doorstroming gehaald is. 
Door de crisis in de woningmarkt zijn veel ouderen niet meer in staat hun 
bestaande woning te verkopen of vinden ze de veel hogere huur en/of 
woonlasten een te grote barriere om naar een andere woning te gaan. Wij zien 
daardoor dat veel ouderen hun woningen gaan aanpassen. Gegevens van deze 
aanpassingen hebben we niet. Dit soort aanpassingen worden zonder 
tussenkomst van de gemeente uitgevoerd. Via de Wmo rapportages is voor 
een ded te zien waar de fysieke Wmo aanpassingen zijn gerealiseerd. 

Het op tijd aanpassen van de woningen van ouderen willen wij meer gaan 
stimuleren (zie ook de nieuwe Woonvisie. Voorbeelden zijn: Lang zult u 
wonen, het Huis van Morgen en een verbeterde website Wonen en Zorg op 1 
kaart). Ook de corporaties zijn actief om ouderenmakelaars in te zetten om 
ouderen te stimuleren en te ondersteunen om een geschiktere woning te 
betrekken. In de regio Den Haag/Delft zijn hier goede resultaten mee geboekt. 
Nu er voor ouderen geen verzorgingshuizen meer zijn, is de stap naar een 
verpleeghuis erg groot geworden. Ouderen die meer intensieve zorg nodig 
hebben kunnen terecht in de woonzorg-complexen van de corporaties, daar is 
die zorg te krijgen. Dat betekent wel dat ouderen op tijd moeten anticiperen 
op hun klachten en stappen zetten om naar zulke complexen te verhuizen. 
Ouderen die niet anticiperen kunnen tussen het wal en schip terecht komen in 
dit soort situaties. Via de Wij-teams in de stad kunnen we ouderen hiervan 
proberen te overtuigen. Maar het blijft uiteindelijk hun eigen keuze. 

Programma 9. Onderhoud en beheer openbare ruimte 
Vraag dhr. Blom (WD): betreft onduidelijkheid over de indicator 
bejegeningsklachten rond de handhaving (stadstoezicht). 
Antwoord: Wij hebben in de jaarrekening vooral het onderscheid in de twee 
soorten bejegeningsklachten naar voren willen brengen, omdat dat er niet 
16 afzonderlijke klachten over de bejegening door onze boa's zijn 
binnengekomen, maar dat er 13 klachten over het handhavingsbeleid gingen 
dat door onze boa's wordt uitgevoerd. We hadden dit beter moeten uitleggen. 



Vraag mw. Brokken (PvdD) over hoe nu verder met dierenwelzijn omdat het 
traject met dierenambulance, dierenbescherming en dierenopvang niet naar 
wens is verlopen. 
Toezegging wethouder Gijsbertsen: Komt rond de zomer met een nadere 
brief, met ook aandacht voor de omgang met wettelijke taken op dit vlak. 

Vraag dhr. Loopstra (PvdA): over de stand van zaken rond het groot 
onderhoud van de kinderboerderij in het Stadspark. 
Toezegging wethouder Van Keulen: komt in najaar met update en voorstel 
inzake de kinderboerderij Stadspark. 

Programma 10. Veiiigheid. 
Vraag dhr. Van den Anker ( S+S) over kamerverhuur/studentenpanden en 
brandonveilige situaties. 
Toezegging burgemeester Den Oudsten: Zodra er nieuwe afspraken zijn met 
de Veiligheidsregio over de inspectie van kamerverhuurpanden, zal de Raad 
hiervan op de hoogte worden gebracht. 

Vraag dhr. Van den Anker (S+S) over betrokkenheid van kennisinstellingen 
bij overlast. 
Toezegging burgemeester Den Oudsten: Gaat na in hoeverre er samengewerkt 
is met RUG en Hanze inzake de problematiek van overlastgevende jongeren 
en de ketenaanpak. 

Overige programma's, paragrafen en financieel beeld 
Toezegging wethouder Schroor: Komt in juni met nadere informatie (tijdpad) 
over het nieuw Noordelijk Belastingkantoor. 

Nav. vraag dhr. Luhoff (D'66) over een terugblik, de vorderingen en 
maatregden rond de ICT-aanpak. 
Toezegging wethouder Schroor: Komt in 2e hdft 2015 met evaluatie en 
ambities inzake ICT-nota. 

We verwachten u met deze brief voor dit moment voldoende te hebben 
geinformeerd. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Groningen, 

de burgemeester, de secretaris, 
Peter den Oudsten Peter Teesink 


